
Bijdrage PvdA begrotingsbehandeling 2021- 2024

We kunnen niet alle belangrijke onderwerpen aan de orde stellen. Dus in 
onze bijdrage niets over de regionale samenwerking, niets over 
duurzaamheid en niets over de coronacrisis. Daarmee is niet gezegd dat wij 
dit niet belangrijk vinden, maar moeten wij ons beperken tot enkele 
onderwerpen bij deze begrotingsbehandeling.

De PvdA is blij met deze sluitende begroting die wij kunnen indienen bij de 
provincie. 
We hebben een sluitende begroting; ondanks de schuldenpositie van de 
gemeente Zwijndrecht, ondanks de coronacrisis en ondanks de tekorten op 
het sociaal domein door de achterblijvende rijksvergoeding voor deze taken. 
Voorzitter een tekort wat nu al becijferd wordt op 3 miljoen euro. Dit zijn 
euro’s die we dus niet meer aan andere mooie projecten kunnen uitgeven.  

Hoe kunnen we dan toch een sluitende begroting indienen?
Dankzij een investering gedaan destijds in een belangrijke nutsvoorziening. 
De voorziening om inwoners te voorzien van elektriciteit. Dankzij die 
investering van o.a. de gemeente Zwijndrecht in Eneco in het verleden, 
hebben we nu een opbrengst van 43 miljoen euro. De PvdA gaat akkoord 
met het voorstel van het college om deze middelen langdurig in te zetten om 
de financiële positie voor de komende jaren duurzaam te verbeteren.

Nu willen wij opnieuw investeren in voorstellen die een maatschappelijk 
rendement opleveren. Hiervoor wil het college 1,9 miljoen euro onderbrengen 
in een investeringsfonds.
De PvdA wil dit  ‘middel’ , zo’n investeringsfonds, nog open houden. Van 
belang is dat we op dit moment 1,9 mln willen reserveren voor 
projecten/voorstellen die maatschappelijk rendement gaan opleveren. Dit kan 
uiteindelijk eventueel via een investeringsfonds, maar de PvdA wil dit 
openhouden voor eventueel andere goede ideeën vanuit de raad of de 
organisatie voordat dit reeds wordt vastgelegd in een investeringsfonds. 
PVDA heeft een amendement om dit besluit aan te passen. 
  
Reeds bij de tussenevaluatie van het raadsprogramma is gebleken dat we 
niet op alle terreinen een even krachtig Zwijndrecht zijn.
Het college geeft aan dat 2021 het oogst jaar zal zijn. 

Voorzitter, hoeveel gezinnen gaan we uit de armoede halen? Met hoeveel 
gaan we de gevallen van huiselijk geweld en kindermishandeling 
terugdringen?
Het blijft onduidelijk in deze begroting. Geen concrete cijfers of aantallen of 
pogingen daartoe. 



In de begroting wordt 15 keer ‘gewerkt aan’, 19 keer ‘investeren’ we en ons 
‘inzetten’ doen we 38 keer. Veel goede voornemens en goede plannen, maar 
waar leidt het toe? Hoeveel inwoners zijn uit de armoede geholpen, we weten 
het niet. Hebben we nu het aantal mishandelingen van kinderen weten terug 
te dringen, we weten het niet?

Voor het college is het het oogst jaar, voor de PvdA is het erop of eronder of 
we werkelijk kunnen spreken over een Krachtig Zwijndrecht voor al onze 
inwoners. Voor nu geen moties of amendementen, maar bij de bespreking 
van het Deltaplan armoede zullen wij toetsen of de ingezette acties 
daadwerkelijk bijdrage aan de originele doelstelling.

Tenslotte voorzitter, zoals reeds aangeven bij besprekingen van de 
tussenevaluatie van het raadsprogramma vinden wij de inspanningen die het 
college doet op het terrein van het versterken van de relatie tussen burger en 
politiek onvoldoende. Nogmaals wij hebben in ons raadsprogramma gesteld 
dat ‘Inwoners van Zwijndrecht moeten weten dat de gemeente naar hen 
luistert, dat hun menig ertoe doet en dat dit actief wordt gestimuleerd en 
gewaardeerd.’ Voorzitter in de begroting staan een aantal acties benoemd 
maar wanneer we kijken naar het effect van deze voornemens dan zijn we 
tevreden met een verhoging van het vertrouwen in de gemeenten met 0,2 
punt. Dit kan toch ambitieuzer. Graag een reactie van het college hierop.

Voorzitter, ja wij gaan akkoord met de sluitende begroting, maar vragen van u 
om van dit komende oogstjaar ook daadwerkelijk een succes te maken voor 
een Krachtig Zwijndrecht voor al onze inwoners. 

  


